
 
PROTOKÓŁ NR XXVIII/2022 

z XXVIII sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 29 kwietnia 2022r. 

 
Sesja odbyła się w godzinach 900 – 1044, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie samorzad.gov.pl/gmina-
bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
Radni obecni: 

1. Brzozowski Marek 
2. Górska Paula 
3. Kadłubowski Marek 
4. Krasnodębska-Bobel Honorata 
5. Krasowski Tadeusz 
6. Matysiak Adam Wiesław 
7. Moczulska Elżbieta 
8. Płonowska Grażyna 
9. Półtorak Mariusz 
10. Rułka Franciszek 
11. Sierocki Witold Antoni 
12. Szpakowski Józef 
13. Żero Anna Czesława 

 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Wysocki Paweł 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
2. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
3. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
4. Anna Bachurek   Kierownik GOPS 
5. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 
6. Weronika Sztejniec   Kierownik Ref. RO 
7. Łukasz Twarowski  Adwokat 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem XXVIII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 
Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 900 otworzyła XXVIII sesję 
Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 
Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 13 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  
   Wniosek Nr 1/2022 Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu  
w sprawie zgłoszenia projektów uchwał pod obrady XXVIII sesji stanowi załącznik nr 3 do 
oryginału protokołu. 
 
Ad. 2.1 Przewodnicząca Rady Gminy zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku Sołtysa wsi Olszewek z dnia 26 kwietnia 
2022 r. Wójtowi Gminy Brańsk zgodnie z właściwością. Projekt uchwały w sprawie 
przekazania wniosku Sołtysa wsi Olszewek, stanowi załącznik nr 4 do oryginału protokołu 
 
Głosowanie nad wnioskiem 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad w pkt.16 projektu uchwały w sprawie 
przekazania wniosku Sołtysa wsi Olszewek Wójtowi Gminy zgodnie z właściwością " 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do 
oryginału protokołu) 
 
Ad. 2.2  Przewodnicząca Rady odczytała wniosek Radnego Pana Franciszka Rułki o zdjęcie 
z porządku obrad pkt 15 "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie 
stosunku pracy z radnym" Wniosek stanowi załącznik nr 5 do oryginału protokołu 
 
Głosowanie nad wnioskiem 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad pkt 15 "Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym"" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 6, PRZECIW: 6, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Odrzucono (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do 
oryginału protokołu) 
           
Wobec braku innych wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek 
sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Głosowanie nad protokołem z obrad XXV sesji rady gminy 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji rady gminy 
5. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji rady gminy 
6. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
7. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022rok 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2022-2030 



10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Brańsk na rok 2022” 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Brańsk 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego strażakom ratownikom ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za 
udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad przyznawania i ustalenia wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróży radnym Rady Gminy Brańsk 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy           
z radnym 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku Sołtysa wsi 
Olszewek z dnia 26 kwietnia 2022 r. Wójtowi Gminy Brańsk zgodnie z właściwością  

17. Przedłożenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                  
w Brańsku za 2021 r. 

18. Przedłożenie sprawozdania z realizacji „Programu Przeciwdziałania Przemocy            
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Brańsk” za 2021 r. 

19. Przedłożenie sprawozdania - Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2021 
20. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
21. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
22. Sprawy bieżące 
23. Zamknięcie obrad  

 
   Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła kilkuminutową przerwę w obradach w celu 
wprowadzenia do porządku obrad w systemie Magistrat – Sesja przyjęty projekt uchwały      
w sprawie przekazania wniosku Sołtysa wsi Olszewek z dnia 26 kwietnia 2022 r. Wójtowi 
Gminy Brańsk zgodnie z właściwością. 
 
Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdziła 
kworum. 
 
Ad. 3 Głosowanie nad protokołem z obrad XXV sesji rady gminy 

 
   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Protokół z XXV sesji był do wglądu            
w Biurze Obsługi Rady i był wyłożony przed XXVI sesją, do protokołu nie zgłoszono 
poprawek i uzupełnień, natomiast w związku z tym, że nie odbyło się  nad nim głosowanie 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie obecnie: 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
Ad. 4 Przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji rady gminy: 
   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Protokół z XXVI sesji był do wglądu            
w Biurze Obsługi Rady i był wyłożony przed sesją w dniu dzisiejszym.  
   Następnie Przewodnicząca obrad odczytała wniosek Radnego Franciszka Rułki                     
o naniesienie poprawki w pkt 20 Protokołu odnośnie czasu w jakim Przewodnicząca Rady 



Gminy skierowała pytanie do adwokata odnośnie Jego udziału w głosowaniu nad uchwałą 
w sprawie zgody na rozwiązania stosunku pracy z radnym.  Wyjaśniła także, że zgodnie         
z § 37. 2 Statutu Gminy Brańsk  „O uwzględnieniu poprawek i uzupełnień rozstrzyga Rada, 
po wysłuchaniu protokolanta i sprawdzeniu elektronicznego zapisu z nagrania sesji. 
Zaznaczyła, że nagranie obejrzała wspólnie  z protokolantem, z którego wynika, że pytanie 
do adwokata było skierowane w trakcie głosowania a nie po głosowaniu, jak wnioskuje 
radny. Zaproponowała radnym sprawdzenie nagrania o czasie 1 godzina i 55 minut. 
   W dalszej części obrad Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad 
wnioskiem Radnego Franciszka Rułki w sprawie poprawki do protokołu z XXVI sesji rady 
Gminy Brańsk: 
Ze względu usterek technicznych zarejestrowano "Głosowanie nad protokołem z obrad 
XXVI sesji rady gminy" 

„Głosowanie 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"Głosowanie nad protokołem z obrad XXVI sesji rady gminy" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 3, PRZECIW: 5, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  
Wynik głosowania: Odrzucono 
Przewodnicząca zarządziła przejście do punktu: 
"Przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji rady gminy" 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
W związku z zaistniałą sytuacją Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła przerwę                     
w  obradach. 
 
Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Gminy wystąpiła z wnioskiem  o ponowne 
głosowanie nad wnioskiem Radnego w sprawie poprawki do protokołu z XXVI sesji Rady 
Gminy  
 
Ad. 4.1 Wniosek o ponowne głosowanie nad wnioskiem Radnego w sprawie poprawki do 
protokołu z XXVI sesji Rady Gminy  

Głosowanie 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad wniosek o ponowne głosowanie nad wnioskiem Radnego w sprawie poprawki do 
protokołu z XXVI sesji Rady Gminy " 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
W dalszej części obrad odbyło się ponowne głosowanie nad wnioskiem Radnego 
Franciszka Rułki 

Ad. 4.2 Wniosek o uwzględnienie poprawki do protokołu dotyczącej pytania 
Przewodniczącej Rady Gminy o udział w głosowaniu Radnego 

Głosowanie 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"Ponowne głosowanie nad wnioskiem o uwzględnienie poprawki do protokołu dotyczącej 
pytania Przewodniczącej Rady Gminy o udział w głosowaniu Radnego" 



Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 

Głosowanie 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"Ponowne głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XXVI sesji rady gminy" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
Ad. 5 Przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji (nadzwyczajnej) rady gminy: 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Protokół z XXVII sesji był do wglądu               
w Biurze Obsługi Rady i był wyłożony przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwróciła się do 
radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXVII sesji Rady Gminy Brańsk.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
 
Ad. 6 Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy Brańsk przedstawiła informację                              
z działalności Wójta w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu). 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski, poprosił o wyjaśnienie w sprawie wyłonienia firmy                 
z Bielsko-Białej dostarczającej materiały  budowlane do budowy Remizy OSP w Domanowie 
i Świetlicy Wiejskiej w m. Pietraszki, zapytał czy nie było bliżej firm lokalnych? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, informując, że firma została 
wyłoniona w drodze zapytania ofertowego, która zaproponowała najniższą cenę, w tym są 
ujęte koszty transportu. 
 
Ad.7 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 44/2022 z dnia 20 kwietnia  2022r. stanowi załącznik Nr 8 do oryginału 
protokołu) 
 
Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022r:  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”. Zapytała czy ktoś z radnych zgłasza zapytania uwagi do projektu  uchwały? 
Projekt uchwały wraz z autopoprawką został dostarczony radnym dnia  26 kwietnia 2022r. 
 
Głos w dyskusji na temat procedowanej uchwały zabrali: 
- Radna Pani Paula Górska odnośnie wykonania zjazdów w miejscowości Pruszanka-
Baranki, zadała pytanie, czy zadanie jest finansowane z budżetu gminy, czy w ramach 



środków funduszu sołeckiego? 
Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, informując, że zadanie jest 
finansowane ze środków budżetu gminy. 
 
Następne pytanie Radnej dotyczyło kosztów zakupu materiałów i ilości zjazdów? 
Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, informując, że 
zaplanowanych jest 15-16 zjazdów i koszt materiałów ok. 22.000zł samej kostki, plus 
koszty cementu i  żwiru. 
 
Dalej Radna zapytała o koszt zakupu 1m kostki? 
Wobec braku informacji w tej sprawie, poprosiła o przygotowanie informacji na kolejną 
sesję. 
 
  Kolejne pytanie Radnej Pani Puli Górskiej dotyczyło inwestycji „Przebudowa Stacji 
Uzdatniania Wody w Kalnicy”, zapytała o termin rozpoczęcia robót? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska – Sekretarz Gminy, informując, że 
z inwestycją gmina czeka, gdyż tak jak na  inne inwestycje wodociągowe zostały złożone 
wnioski  o dofinansowanie do 90% pokrycia kosztów, ze środków „Polskiego Ładu”. Gmina 
ma przyznane środki finansowe z PROW na pokrycie tylko części zadań, więc po 
rozpatrzeniu wniosków z „Polskiego Ładu” gmina podejmie decyzję, z których środków 
będzie realizowała inwestycję. Jeżeli w tym roku będzie decyzja, to w tym roku inwestycja 
zostanie rozpoczęta. 
 
   Radna Pani Pula Górska poinformowała, że zależy jej na tej inwestycji, ponieważ mieszka 
w jednej z miejscowości (Olszewek), (która od dłuższego czasu ma problemy z wodą), 
zasilanej z tej Stacji, nadmieniła, że w dniu dzisiejszym rano wody znów nie było, podobnie 
jak w „Wielką Sobotę” przed Świętami Wielkanocnymi. Zwróciła się z prośbą, aby ta 
inwestycja była inwestycją priorytetową w gminie, gdyż jest to duże utrudnienie dla 
mieszkańców. 
 
   Sekretarz Gminy potwierdziła, że ta inwestycja jest inwestycją priorytetową, niemniej 
gdyby była dofinasowana w wysokości do 90% miało by to duży wpływ na budżet gminy.  
 
Wobec braku  wniosków uwag i pytań do projektu uchwały  Przewodnicząca zarządziła 
głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok (wraz z 
autopoprawką)" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
   Uchwała Nr XXVIII/224/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2022 rok stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2022-2030  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 



Rady Gminy”. Projekt uchwały wraz z autopoprawką został dostarczony radnym dnia            
26 kwietnia 2022r. 
 
Wobec braku  wniosków, uwag i pytań do projektu uchwały, Przewodnicząca obrad 
zarządziła głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2022-2030 (wraz z autopoprawką)" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 

   Uchwała Nr XXVIII/225/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2030 stanowi załącznik Nr 10 
do oryginału protokołu. 

 

Ad. 10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Brańsk na rok 2022” 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku wniosków, uwag i pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 2022” 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 

   Uchwała Nr XXVIII/226/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie 
przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 2022”stanowi załącznik Nr 11 do oryginału 
protokołu. 

 

Ad. 11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Brańsk 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  

 Głos zabrał Radny Pan Marek Kadłubowski, w tym miejscu zaapelował do 
mieszkańców gminy o niezaśmiecanie poboczy dróg i terenów przyległych, ponieważ 
niejednokrotnie pobite butelki w trakcie prac polowych trafiają do paszy dla zwierząt 
oraz stanowią zagrożenie dla innych użytkowników dróg. Zaznaczył, że każdy ma 
kosz u siebie, po miastach są wystawiane kosze także jest gdzie śmieci wyrzucić.  



 Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk Pani Grażyna Płonowska podzieliła cenną 
uwagę radnego, poinformowała o akcji zbierania śmieci przez uczniów Szkoły 
Podstawowej w Holonkach w roku bieżącym i ubiegłym, zauważyła, że jest cień 
nadziei,  bo tych śmieci w tym roku jest trochę mniej.   

Po zakończonej dyskusji  Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Brańsk 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
   Uchwała Nr XXVIII/227/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brańsk stanowi 
załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”. 
 
Wobec braku  wniosków, uwag i pytań do projektu uchwały Przewodnicząca zarządziła 
głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
   Uchwała Nr XXVIII/228/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik Nr 13 do oryginału 
protokołu. 

Ad. 13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego strażakom ratownikom ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za udział 
w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”. 
  
Wobec braku  wniosków, uwag i pytań do projektu uchwały Przewodnicząca zarządziła 
głosowanie: 



"nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
strażakom ratownikom ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za udział w działaniu 
ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
   Uchwała Nr XXVIII/229/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie 
uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom 
ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za udział w działaniu ratowniczym, 
akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu stanowi załącznik Nr 14 do oryginału 
protokołu. 

Ad. 14 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad przyznawania i ustalenia wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróży radnym Rady Gminy Brańsk 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały (zgłoszony przez Komisję 
RGOBiT) radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie 
internetowej gminy w zakładce „Sesje Rady Gminy”. 
 
Wobec braku  wniosków, uwag i pytań do projektu uchwały Przewodnicząca zarządziła 
głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie zasad przyznawania i ustalenia wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróży radnym Rady Gminy Brańsk" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 6, PRZECIW: 6, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Odrzucono 
 
Ad. 15 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy 
z radnym  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały (zgłoszony przez Komisję 
RGOBiT) radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie 
internetowej gminy w zakładce „Sesje Rady Gminy”. 
Wobec braku  wniosków, uwag i pytań do projektu uchwały Przewodnicząca zarządziła 
głosowanie :"nad projektem uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy        
z radnym", poprosiła radnego Franciszka Rułkę o wyłączenie się z głosowania. 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
Uchwała Nr XXVIII/230/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie 
zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym stanowi załącznik Nr 15 do oryginału 
protokołu. 
 
Ad. 16 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku Sołtysa wsi 
Olszewek z dnia 26 kwietnia 2022 r. Wójtowi Gminy Brańsk zgodnie z właściwością 
  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy, zarządziła głosowanie :"nad 
uchwałą w sprawie przekazania wniosku Sołtysa wsi Olszewek z dnia 26 kwietnia 2022 r. 
Wójtowi Gminy Brańsk zgodnie z właściwością” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 



 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 6 do oryginału protokołu) 
 
   Uchwała Nr XXVIII/231/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 kwietnia 2022r. w sprawie 
przekazania wniosku Sołtysa wsi Olszewek z dnia 26 kwietnia 2022 r. Wójtowi Gminy 
Brańsk zgodnie z właściwością stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 17 Przedłożenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Brańsku za 2021 r. 

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani.  

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 17 
do oryginału protokołu. 

 

Ad. 18 Przedłożenie sprawozdania z realizacji „Programu Przeciwdziałania Przemocy            
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Brańsk” za 2021 r.  
 

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani.  

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 18 
do oryginału protokołu 

 

Ad. 19 Przedłożenie sprawozdania - Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2021 

 

Sprawozdanie było dostarczone radnym z materiałami na sesję i zostali z nim zapoznani. 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 19 
do oryginału protokołu 

 

Ad. 20 Interpelacje, zapytania  i wnioski radnych:   
 
   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady 
nie wpłynęły interpelacje i zapytania wnioski radnych. W trakcie obrad również interpelacji, 
wniosków nie wniesiono. 
    

Ad. 21 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

 
W związku z brakiem interpelacji i wniosków odpowiedzi nie udzielano. 
 
Ad. 22 Sprawy bieżące: 
 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel w imieniu mieszkańców, zgłosiła 
problem -  braku odpowiedzi z Urzędu Gminy, na składane podania.  
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o skonkretyzowanie, do kogo i w jakiej 
sprawie podanie zostało wniesione. 
Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel poinformowała, że m.in. podanie 
złożono do Pana Wójta i przez 2 miesiące wnoszący nie otrzymał odpowiedzi                 
a dotyczyło wynajęcia świetlicy w Glinniku. 



Zastępca Wójta i Pani Sekretarz Gminy poinformowały, że po sesji sprawa zostanie 
sprawdzona i wyjaśniona. 
 

 Radna Pani Elżbieta Moczulska zapytała o termin rozpoczęcia budowy dróg 
betonowych          i w jakim przybliżonym terminie, można się spodziewać budowy w 
Załuskich Kościelnych? 

Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska poinformowała, że został rozstrzygnięty 
przetarg na zakup cementu, pozostało jeszcze rozstrzygnięcie przetargu  na zakup 
kruszywa i w miesiącu maju budowa dróg powinna ruszyć. 
 
 Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel zapytała, czy jest osoba chętna, czy     

w ogóle są zainteresowani, zakupem budynku po szkole w Mniu? 
Pani Sekretarz Gminy poinformowała, że zgłaszają się osoby zainteresowane kupnem, 
niemniej operat szacunkowy na nieruchomość przestał obowiązywać po ostatnim 
postępowaniu przetargowym, więc poprosiła osoby zainteresowane o złożenie 
formalnego wniosku w sprawie chęci zakupu,  ponieważ gmina musi ponieść koszty 
aktualizacji operatu szacunkowego, aby móc ogłosić kolejne postępowanie przetargowe. 

 
 Radny Pan Franciszek Rułka zapytał kiedy będzie realizowana inwestycja 

przebudowy drogi przez Brzeźnicę, bo termin realizacji się zbliża ku końcowi a żadne 
prace nie zostały rozpoczęte? 

Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska poinformowała, że w tej chwili gmina wystąpiła 
o pozwolenie na budowę i czas realizacji zadania do końca września. 
 
 Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel zapytała o przykrycia na szamba? 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska poinformowała, że zadanie jest w trakcie 
realizacji. 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z prośbą zamontowania barierek 
zabezpieczających i ułożenie kostki na wjeździe na plac zabaw w Kiersnowie, (takie były  
wcześniejsze ustne ustalenia z Panem Wójtem Gminy), nie naciska, ale przypomina, 
aby w wolniejszym czasie zadanie wykonać. 
Następnie Radny zwrócił się z zapytaniem do Pana Macieja Bobel Radnego 
Powiatowego, co dzieje się w sprawie przejścia dla pieszych w Chojewie, bo słyszał, że 
są rozbieżności w poglądach między Starostą a Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg 
w Bielsku Podlaskim.  
Pan Maciej Bobel Radny Powiatowy poinformował, że w sprawie skrzyżowania i zmiany 
organizacji ruchu w m. Kiersnowo, rozmawiał ze Starostą, który nie widzi przeciwskazań 
ale wszystkie ustalenia należy prowadzić z Panem Dyrektorem PZD. Z dyrektorem            
w dniu wczorajszym nie udało się spotkać, ale na następnej sesji udzieli szerszych 
informacji. 

 
 Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o plan realizacji 

zadania przebudowy drogi Popławy-Brzeźnica?. 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska poinformowała, że gmina jest przed ogłoszeniem 
przetargu na wykonanie zadania, po wyłonieniu wykonawcy zadanie będzie realizowane. 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała jakie są szanse, aby gmina wykorzystała własny 
węzeł betonowy do realizacji zadania. 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska poinformowała, że w ostatnim czasie zmieniła się 
struktura Spółki Gminnej, która będzie mogła wykonywać prace odpłatnie dla mieszkańców 
gminy i również będzie mogła przystępować do przetargów. 
 



Pan Łukasz Twarowski uzupełnił informację, że spółka gminna mogła i nadal będzie mogła 
wykonywać zadania z zakresu użyteczności publicznej oraz inne poza tymi zadaniami.          
W ostatnim czasie zostało zaktualizowane to, co było w uchwale z 2013 roku, co umożliwia 
szersze działania Spółki. 
 

 Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała Dyrektorowi 
GOUK za umożliwienie wzięcia udziału w koncercie, zorganizowanym w szlachetnym 
celu, związanym z pomocą dla uchodźców z Ukrainy i na rzecz Ukrainy, słowa 
podziękowania skierowała również do wykonawców oraz radnych, którzy tak licznie 
wzięli udział w koncercie i wsparli to działanie. 
Na koniec Przewodnicząca Rady Gminy podsumowała akcję pomocy Ukrainie,            
w którą włóczyli się radni i inne osoby,  dzięki temu zakupiono śpiwory i przekazano 
do Urzędu Marszałkowskiego a określoną kwotę pieniędzy ponad 3tys.zł przekazano 
do Fundacji również organizującej pomoc Ukrainie. 
 

Ad. 23 Zamknięcie obrad: 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1044 zamknęła obrady XXVIII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły 
się modlitwą, „Pod Twoją Obronę…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 
 
/-/Alina Adamczyk                                                                        /-/Grażyna Płonowska   


